
Protokół Nr 8/2016 
z  posiedzenia Komisji  Edukacji, Kultury i Spraw Społecznych 

 Rady Miejskiej Białogardu  
w dniu 26 września 2016 r. 

Obecni wg załączonej listy. 
Miejsce posiedzenia: Biuro Rady Miejskiej. 
 
Tematyka  Komisji:  
1. Otwarcie posiedzenia. 
2. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektów uchwał: 

a) w sprawie zaliczenia dróg (ulic) na obszarze miasta Białogard do kategorii dróg (ulic) 
gminnych (miejskich) oraz ustalenia ich przebiegu, 

b) zmieniająca uchwałę w sprawie zasad udzielania przez Radę Miejską dotacji na prace 
konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do 
rejestru zabytków, 

c) w sprawie udzielenia dotacji na prace konserwatorskie i roboty budowlane przy 
zabytku wpisanym do rejestru zabytków, 

d) zmieniająca uchwałę w sprawie rodzajów świadczeń przyznawanych w ramach 
pomocy zdrowotnej dla nauczycieli oraz warunków i sposobu ich przyznawania,  

e) zmieniająca uchwałę w sprawie przypadków, w jakich nauczycielowi zatrudnionemu 
w pełnym wymiarze zajęć w szkołach i przedszkolach prowadzonych przez Miasto 
Białogard można obniżyć tygodniowy obowiązkowy wymiar godzin zajęć oraz 
warunków i trybu tego obniżenia,  

f)  zmieniająca uchwałę w sprawie tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć 
nauczycieli realizujących w ramach stosunku pracy obowiązki określone dla 
stanowisk o różnym tygodniowym obowiązkowym wymiarze godzin zatrudnionych 
w przedszkolach i szkołach prowadzonych przez Miasto Białogard,  

g) w sprawie zasad udzielania i rozmiaru obniżek tygodniowego obowiązkowego wymiaru 
godzin zajęć oraz zwolnienia od obowiązku realizacji zajęć nauczycieli pełniących 
stanowiska kierownicze w przedszkolach, szkołach i placówkach prowadzonych 
przez Miasto Białogard,  

h) zmieniająca uchwałę w sprawie kryteriów i trybu przyznawania nagród dla nauczycieli 
szkół i przedszkoli prowadzonych przez Miasto Białogard ze środków specjalnego 
funduszu na nagrody dla nauczycieli za ich osiągnięcia dydaktyczno-wychowawcze, 
tworzonego w budżecie Miasta, 

i)  zmieniająca uchwałę w sprawie regulaminu określającego wysokość oraz warunki 
przyznawania, obliczania i wypłacania niektórych składników wynagrodzenia 
nauczycieli zatrudnionych w przedszkolach, szkołach podstawowych i gimnazjach 
prowadzonych przez Miasto Białogard, 

j) zmieniająca uchwałę w sprawie planu sieci publicznych szkół podstawowych 
prowadzonych przez miasto Białogard oraz granic ich obwodów, 

k) zmieniająca uchwałę w sprawie planu sieci publicznych gimnazjów prowadzonych 
przez Miasto Białogard oraz granic ich obwodów, 

l)  o zmianie uchwały budżetowej na rok 2016, 
ł)  w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Miasta Białogard. 

3. Omówienie realizacji budżetu Miasta za I półrocze 2016 r. 
4. Sprawy różne. 
5. Zamknięcie posiedzenia. 
 
Ad 1. Otwarcie posiedzenia.  
 Posiedzenie Komisji o godz.1334 „otworzył i prowadził” M. Kopczyński 
Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury i Spraw Społecznych Rady Miejskiej 
Białogardu.  
  Przewodniczący Komisji poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu Nr 7/2016 
 z posiedzenia Komisji w dniu 30 sierpnia 2016 r.   



  
 Komisja przyjęła protokół Nr 7/2016 z posiedzenia w dniu 30 sierpnia 2016 r. głosując:  
za - 5 (jednogłośnie).  
 
Ad 2. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektów uchwał: 

a) w sprawie zaliczenia dróg (ulic) na obszarze miasta Białogard do kategorii dróg 
(ulic) gminnych (miejskich) oraz ustalenia ich przebiegu 
 

E. Szulakiewicz Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej – poinformowała, że 
w projekcie uchwały są drogi, które powstały w wyniku podziałów geodezyjnych. Przebieg 
tych dróg jest zgodny z miejscowym planem zagospodarowania przestrzennego miasta oraz 
uzyskał pozytywną opinię Zarządu Dróg Powiatowych.  Na jednej  z działek nr 30/10 ulica 
uzyskała nazwę Kamili Skolimowskiej.  

Kolejne dwie działki są przy ulicy Wodnej, które zapewne niedługo zostaną nazwane.   
Radny J. Turnik – zapytał czy teraz coś się tam buduje?  
Naczelnik – odpowiedziała, że tak. Postawiono płot po przeciwnej stronie centrum 

handlowego. 
Radny J. Sosnowski – zapytał co tam będzie budowane? 
Naczelnik – odpowiedziała, że nie wie. Teren został wyrównany i zapewne jest pod 

działalność gospodarczą. Natomiast działki przy ul. Kamili Skolimowskiej są działkami 
budowlanymi.  

Naczelnik – zgłosiła  autoprawkę prosząc o jej uwzględnienie. Wystąpił błąd § 1 
w dwóch podpunktach 2 i 3. Powinien być zapisany obręb 005 zamiast obrębu 010. 

 
Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zaliczenia dróg (ulic) na 

obszarze miasta Białogard do kategorii dróg (ulic) gminnych (miejskich) oraz ustalenia ich 
przebiegu, głosując: za -  5  (jednogłośnie).  

 
 

b) zmieniająca uchwałę w sprawie zasad udzielania przez Radę Miejską dotacji na 
prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku 
wpisanym do rejestru zabytków 

 
A. Miszczor Naczelnik Wydziału Zagospodarowania Przestrzennego – 

poinformowała, w 2009 roku Rada Miejska Białogardu przyjęła uchwałę, która określała 
zasady udzielania dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane 
przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków. 

Projekt uchwały jest uchwałą zmieniającą uchwałę z 2009 roku w zakresie paragrafu 
4, gdzie był zapis, że dotacja może  być udzielona w roku następnym. W projekcie  uchwały 
został wykreślony zapis dotyczący roku następnego, aby w roku bieżącym również można 
było udzielić dotacji. 

Radny R. Borkowski – zapytał czy jak wpływa wniosek to można dotacji udzielić? 
Naczelnik – odpowiedziała, że tak.  
Przewodniczący Komisji – zapytał czym to jest spowodowane? 
Naczelnik – odpowiedziała, że przypadkami jakie mają miejsce.  
Radny R. Borkowski – zapytał czy to jest aż tak pilne, żeby to tak szybko można było 

zrobić? 
Naczelnik – odpowiedziała, że pytanie nie powinno być do niej skierowane. Nie wie 

czy to jest pilne. Na pewno jest to kontynuacja prac rozpoczętych w latach poprzednich. Taki 
jest wniosek parafii. Są to prace dotyczące  prezbiterium i nawy głównej oraz dachu. To jest  
drugi etap, czyli kontynuacja prac rozpoczętych w latach poprzednich. 

Radny J. Sosnowski – powiedział, że projekt opiewał na prawie 700.000 zł  
Naczelnik – odpowiedziała, że ponad sześciuset tysięcy i kolejna uchwała tego 

dotyczy. Natomiast przy poprzednich zapisach w uchwale byłby problem. 
Radny J. Kwiecień – zapytał czy to jest kwota kosztorysowa? 
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Naczelnik – odpowiedziała, że pytanie dotyczy kolejnej uchwały. Na razie omawiana 
jest uchwała zmieniającą zasady udzielania dotacji. 

Radny J. Turnik – powiedział, że rzeczywiście w przypadku zabytków są rzeczy, 
które trzeba ratować natychmiast. Poprzednia uchwała nie pozwalała na to.  

  
Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie zasad 
udzielania przez Radę Miejską dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty 
budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków, głosując: za - 4, przeciw - 0, 
wstrzymało się - 1. 

 
c) w sprawie udzielenia dotacji na prace konserwatorskie i roboty budowlane przy 

zabytku wpisanym do rejestru zabytków 
 

A. Miszczor Naczelnik Wydziału Zagospodarowania Przestrzennego – 
poinformowała, że projekt uchwały dotyczy udzielenia dotacji na prace konserwatorskie 
i roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków.  

W dniu 16 września b.r. wpłynął wniosek z Parafii Rzymskokatolickiej pw. Narodzenia 
Najświętszej Marii Panny z prośbą o dofinansowanie prac przy zabytku dotyczący naprawy 
dachu oraz prezbiterium.  

Kwota dotacji wynosi 120.000 zł i stanowi 19,05% nakładów całościowych. Cały koszt 
remontu szacowany jest na kwotę 629.993 zł. Ten koszt jest rozbity według wnioskodawcy 
na trzy pozycje: środki własne prawie 10.000 zł, fundusz kościelny - 350.000 zł, środki 
z Ministerstwa Kultury i Dziedzictwa Narodowego w kwocie 150.000 zł.  

Wnioskodawca  zwrócił się z  prośbą do Miasta o dofinansowanie w kwocie 120.000 
zł. 

 Radny J. Kwiecień – zapytał czyli jest to jedna i jedyna kwota która przekażemy 
w tym wkładzie do kwoty 630.00 zł i nie będziemy już nic dokładać? 

Naczelnik – odpowiedziała, że do tej chyba nie. To jest wniosek, który opiewa na 
remont oszacowany na 629.000 zł, a jedną ze składowych jest ta dotacja. 

Radny J. Turnik – powiedział, że z tego co słyszał to cały remont kościoła wynosi 
parę milinów złotych. 

Radny J. Sosnowski – powiedział, że już widać efekty tej pracy. Jest naprawdę 
pięknie, ale wiadomo dach jest najważniejszy. 

Radny R. Borkowski – zapytał ile Kościół dokłada z tego pieniędzy? 
Naczelnik – odpowiedziała, że tak jak już mówiła 350.000 zł stanowi Fundusz 

Kościelny i środki własne w wysokości 9.993 zł. 
Radny – zapytał a Miasto? 
Naczelnik – odpowiedziała, że 120.000 zł.  
  

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie udzielenia dotacji na prace 
konserwatorskie i roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków, głosując: 
za - 5 (jednogłośnie).  

  
      Radny J. Turnik – zapytał czy do Pani Naczelnik należą także mury obronne? 

Naczelnik – odpowiedziała, że mury obronne są również zabytkiem. 
Radny J. Turnik – zapytał czy został przeprowadzony wyrąb lasu na niektórych 

odcinkach murów? 
Naczelnik – odpowiedziała, że od kiedy pracuje, to wnioskuje o przyznanie kwoty na 

konserwację tych murów. Nigdy to nie przechodzi. Natomiast Konserwator  Zabytków kilka 
lat temu wydał decyzję, gdzie generalnie dąży do tego, żeby te mury właśnie  ochronić, bo 
tam są zasolenia, tam są te drzewa itd.  

My nie możemy sobie sami wyciąć drzew poprzez osobę przykładowo z Wydziału 
Komunalnego czy zatrudnionej w ZGKiM Sp. z  o.o. bo to jest zabytek. Takie wyrywanie, 
usuwanie drzewa mogłoby spowodować zniszczenie murów.  

 Radny J. Turnik – powiedział, że musi być zgoda Konserwatora Zabytków.  
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Naczelnik – odpowiedziała, że Konserwator wręcz oczekuje tego, natomiast zostały 
przeprowadzone badania i szacunek kosztów przeprowadzenia tych prac konserwatorskich 
dotyczący murów obronnych i jest on wysoki.  

Radny J. Sosnowski – zapytał czy można tego jakimiś etapami robić? Załóżmy jakieś 
pieniądze przeznaczyć na wycięcie tych wyrośniętych drzew? 

Radny J. Turnik – zaproponował aby wpisać wnioskiem wykonanie tych prac. Myślę, 
że komisje nasze są przychylą, aby wyszczególnić w budżecie środki finansowe na 
konserwację jako osobny wydatek. Jako osobną celową dotację.  

Naczelnik – odpowiedziała, że zgodnie z ustawą o ochronie zabytków i uchwalą 
podjętą w 2009 roku o uzyskanie dotacji na prace konserwatorskie występuje do samorządu 
właściciel zabytku. Właścicielem murów jest Miasto i Miasto może wystąpić do ministerstwa, 
do Wojewódzkiego Konserwatora Zabytków o dofinansowanie. Może się starać o środki 
unijne na zabytki.  

 
d) zmieniająca uchwałę w sprawie rodzajów świadczeń przyznawanych w ramach 

pomocy zdrowotnej dla nauczycieli oraz warunków i sposobu ich przyznawania 
  
M. Stachowiak Zastępca Burmistrza – poinformowała, że do zaopiniowania jest 

osiem uchwał tzw. edukacyjnych. Przyczyną sześciu z nich jest ten sam fakt. Fakt, że 
wzięliśmy  do prowadzenia Młodzieżowy Dom Kultury, w którym zatrudnionych jest trzech 
nauczycieli. Musieliśmy wszystkie nasze uchwały a jest ich sześć: dotyczących pomocy 
zdrowotnej, zmiany liczby godzin, dodatków, sposobu naliczania, rodzajów obniżek i we 
wszystkich tych sześciu uchwałach od litery d dopisujemy do litery i dodajemy zapis  
„i innych jednostek  prowadzonych przez Miasto Białogard”. Nie dotyczy to merytorycznych 
żadnych innych zmian. 

Natomiast prawdopodobnie na sesji przyjmiemy tylko pięć, dlatego, że w jednej z nich 
dotyczącej zniżki potrzebna jest opinia związków zawodowych. Dwa związki jeszcze nam nie 
nadesłały swojej opinii ani też nie minął termin, bo jeśli nie nadeślą a minie termin to 
uznajemy, że przyznają takie same stanowisko jak Miasta. Jeżeli się do jutra nie pojawi 
stanowisko związków to wycofamy tę uchwałę z obrad tej sesji i wprowadzamy ją 
prawdopodobnie na następnej, co nie będzie skutkowało dla osób, które podlegają tym 
uchwałom żadnym wielkim zawirowaniom. Tyle tylko, że ten dodatek zostanie wypłacony od 
września z wyrównaniem.  

Dwie uchwały następne, czyli projekty oznaczone literami j i k, to znowu uchwały, 
które są wynikiem, tego, że po pierwsze Gmina Białogard zmieniała swoje obwody. Po 
drugie przybyły nam nowe ulice, których nazwy nadaliśmy na poprzednich sesjach i należy 
teraz te ulice przypisać poszczególnym obwodom. Z niczego więcej nie wynikają te zmiany. 

Jedna z tych uchwał dotyczy szkół podstawowych i jest to sieć odrębna niż sieć 
gimnazjów, a druga uchwała dotyczy sieci gimnazjów, zatem muszą być podjęte dwie 
uchwały. 

Ta pierwsza, która zmienia granice obwodów szkół podstawowych mówi, że 
w załączniku numer 1 do granic obwodu Szkoły Podstawowej Nr 3 dodaje się ulice: Henryka 
Mikołaja Góreckiego, Krzysztofa Klenczona i Muzyczną.   

W załączniku nr 3 w obwodzie Szkoły Podstawowej nr 5 skreśla się miejscowości  
z terenu Gminy i to jest wynik tego, że Wójt Gminy zmienił u siebie obwody i dotyczy to  
miejscowości: Rościno, Trzebiele i Ząbki oraz po ulicy Zielonej do obwodu Szkoły 
Podstawowej nr 5 dodaje się ulice: Brzozową, Dębową, Jarzębinową, Jaśminową i Kamili 
Skolimowskiej. 

Identycznie jest w uchwale dotyczącej gimnazjów. Do Gimnazjum Nr 2 dodajemy 
ulice: Muzyczną, Krzysztofa Klenczona i Henryka Mikołaja Góreckiego. W obwodzie  
Gimnazjum nr 1 skreślamy obwody Gminy: Rościno, Ząbki, Trzebiele i dodajemy ulice: 
Brzozową, Dębową, Jarzębinową, Jaśminową, Kamili Skolimowskiej.  
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Komisja pozytywnie  zaopiniowała projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 
rodzajów świadczeń przyznawanych w ramach pomocy zdrowotnej dla nauczycieli oraz 
warunków i sposobu ich przyznawania, głosując: za - 5  (jednogłośnie).  

 
e) zmieniająca uchwałę w sprawie przypadków, w jakich nauczycielowi 

zatrudnionemu w pełnym wymiarze zajęć w szkołach i przedszkolach 
prowadzonych przez Miasto Białogard można obniżyć tygodniowy obowiązkowy 
wymiar godzin zajęć oraz warunków i trybu tego obniżenia 
  

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 
przypadków, w jakich nauczycielowi zatrudnionemu w pełnym wymiarze zajęć w szkołach 
i przedszkolach prowadzonych przez Miasto Białogard można obniżyć tygodniowy 
obowiązkowy wymiar godzin zajęć oraz warunków i trybu tego obniżenia, głosując: za - 5 
(jednogłośnie).  

 
f)  zmieniająca uchwałę w sprawie tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin 

zajęć nauczycieli realizujących w ramach stosunku pracy obowiązki określone 
dla stanowisk o różnym tygodniowym obowiązkowym wymiarze godzin 
zatrudnionych w przedszkolach i szkołach prowadzonych przez Miasto 
Białogard  

 
Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 
tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli realizujących w ramach 
stosunku pracy obowiązki określone dla stanowisk o różnym tygodniowym obowiązkowym 
wymiarze godzin zatrudnionych w przedszkolach i szkołach prowadzonych przez Miasto 
Białogard, głosując: za - 5 (jednogłośnie).  

 
g) w sprawie zasad udzielania i rozmiaru obniżek tygodniowego obowiązkowego 

wymiaru godzin zajęć oraz zwolnienia od obowiązku realizacji zajęć nauczycieli 
pełniących stanowiska kierownicze w przedszkolach, szkołach i placówkach 
prowadzonych przez Miasto Białogard 

  
Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zasad udzielania i rozmiaru 
obniżek tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć oraz zwolnienia od obowiązku 
realizacji zajęć nauczycieli pełniących stanowiska kierownicze w przedszkolach, szkołach 
i placówkach prowadzonych przez Miasto Białogard, głosując: za - 5 (jednogłośnie).  

 
h) zmieniająca uchwałę w sprawie kryteriów i trybu przyznawania nagród dla 

nauczycieli szkół i przedszkoli prowadzonych przez Miasto Białogard ze 
środków specjalnego funduszu na nagrody dla nauczycieli za ich osiągnięcia 
dydaktyczno-wychowawcze, tworzonego w budżecie Miasta 

 
Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie kryteriów 
i trybu przyznawania nagród dla nauczycieli szkół i przedszkoli prowadzonych przez Miasto 
Białogard ze środków specjalnego funduszu na nagrody dla nauczycieli za ich osiągnięcia 
dydaktyczno-wychowawcze, tworzonego w budżecie Miasta, głosując: za - 5 
(jednogłośnie).  

 
i)  zmieniająca uchwałę w sprawie regulaminu określającego wysokość oraz 

warunki przyznawania, obliczania i wypłacania niektórych składników 
wynagrodzenia nauczycieli zatrudnionych w przedszkolach, szkołach 
podstawowych i gimnazjach prowadzonych przez Miasto Białogard 
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Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 
regulaminu określającego wysokość oraz warunki przyznawania, obliczania i wypłacania 
niektórych składników wynagrodzenia nauczycieli zatrudnionych w przedszkolach, szkołach 
podstawowych i gimnazjach prowadzonych przez Miasto Białogard, głosując: za - 5 
(jednogłośnie). 

 
j) zmieniająca uchwałę w sprawie planu sieci publicznych szkół podstawowych 

prowadzonych przez miasto Białogard oraz granic ich obwodów 
 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie planu 
sieci publicznych szkół podstawowych prowadzonych przez miasto Białogard oraz granic ich 
obwodów, głosując: za - 5 (jednogłośnie).  

 
k) zmieniająca uchwałę w sprawie planu sieci publicznych gimnazjów 

prowadzonych przez Miasto Białogard oraz granic ich obwodów 
 
Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie planu 
sieci publicznych gimnazjów prowadzonych przez Miasto Białogard oraz granic ich 
obwodów, głosując: za - 5 (jednogłośnie). 

 
l)  o zmianie uchwały budżetowej na rok 2016 
 

I. Kubiak Skarbnik Miasta – wyjaśniła, że  generalnie w projekcie uchwały dokonuje 
się przesunięć środków finansowych oraz zmiany deficytu budżetu, ponieważ zwiększamy 
go o kwotę 416.000 zł po to, żeby zaciągnąć w całej wartości pożyczkę pomostową, o której 
jest mowa także w wieloletniej prognozie finansowej, gdyż musiała być zaplanowana do 
spłaty w 2017 roku kwota 1.867.757 zł.    

Na kwotę 1.867.757 zł Miasto zaciągnie pożyczkę pomostową w Wojewódzkim 
Funduszu Ochrony Środowiska  na finansowanie poniesionych wydatków inwestycyjnych 
w związku z projektem „Działania infrastrukturalne na rzecz poprawy środowiska w obiektach 
użyteczności publicznej”.  

 W 2016 roku Miasto zakończy już wszystkie inwestycje związane z tym projektem 
a dofinansowanie w wysokości 85% będzie w tej zaplanowanej wielkości zwrócone nam do 
budżetu dopiero w 2017 roku. 

 W wieloletniej prognozie finansowej zaplanowana jest ta pożyczka i jej spłata w 2017 
roku. Innych zmian w wieloletniej  prognozie finansowej nie ma. Zmienia się tylko załącznik 
nr 1.   

 W projekcie zmiany uchwały budżetowej oprócz przesunięć zaplanowane są m. in. 
środki na dotację dla Kościoła w kwocie 120.000 zł, na zakup dwóch samochodów 
osobowych dla Policji w kwocie 44.168 zł i jest to dofinansowanie w wysokości 50%. 

Miasto otrzymało dotacje z PFRON 2.000 zł na zadania: „Twórczość bez barier”, 
„Międzynarodowe Dni Osób Niepełnosprawnych Intelektualnie w Białogardzie”. Pozostałą 
kwotę 1.400 zł Miasto zaplanowało jako wkład własny. Tutaj także jest widoczne 
przesuniecie tych środków, aby można było to zrealizować. 

Radny R. Borkowski -powiedział, że zmniejszamy na sport. 
Skarbnik Miasta - odpowiedziała,  że są to zmniejszenia dotacji celowych na 

finansowanie zadań z zakresu sportu w wysokości 29.380 zł. To są pozostałości środków, 
które zostały po ogłoszeniu wszystkich konkursów na stowarzyszenia i kluby. Taka kwota 
została i tę kwotę postanowiliśmy też wykorzystać do uzupełnienia tych wszystkich potrzeb, 
które pojawiły się w budżecie. Łącznie była to kwota 615.260 zł i pomniejszyliśmy ją 
o 29.380 zł. Pozostała kwota 585.880 zł została w całości wykorzystana.  

Radny J. Kwiecień – zapytał o kwotę 160.000 zł na energię. Jakich oszczędności 
dotyczy? 
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Skarbnik Miasta – odpowiedziała, że należało znaleźć środki na wydatki oraz na 
uzupełnienie brakujących środków z przesunięć dochodów i stąd przesuwane zostały między 
działami, rozdziałami i wyszukaliśmy oszczędności  

Radny R. Borkowski – zapytał czy nie można było tych 29.000 zł przeznaczyć na 
sport? 

Skarbnik – odpowiedziała, że wynikła potrzeba uzupełnienia budżetu, bo budżet 
musi nam się zamknąć, to co jest deficytem musi być pokryte z przychodów. W momencie 
kiedy robimy jakieś obowiązkowe ruchy między dochodami a wydatkami, to przesuwa się 
wszystkie możliwe oszczędności i urealnia się budżet do tego, aby móc zrealizować jak 
najwięcej jeszcze do końca roku. Stąd taka propozycja, aby wydatki, które są 
niewykorzystane w planie poprzesuwać i zrealizować bieżące potrzeby.  

Radny R. Borkowski – powiedział, że na temat wydatku zakupu dwóch samochodów 
dla Policji zapyta na sesji Komendanta Policji.   

Radny J. Turnik – powiedział, że warto z Policjantami rozmawiać. Na przerwie jednej  
sesji rozmawiałem z Zastępcą Komendanta, aby Policja zwiększyła ilość patroli przy 
szkołach w czasie przerw. Mam dyżury na przerwach. Do dzisiaj nie widziałem żadnego 
Policjanta. My dajemy im pieniążki, ale uważam, że oni powinni czuć się zobowiązani trochę, 
bo nie tylko chodzi o Gimnazjum Nr 2.  

Ponadto warto przejść się przez park. Będąc w Szczecinie widziałem jak Policjant ze 
Strażnikiem Miejskim w godzinach przedpołudniowych legitymowali młodych ludzi 
siedzących na ławce, pytali do jakiej szkoły uczęszczają, dlaczego przesiadują itd.  

Burmistrz – powiedział, że kilkanaście razy już był na Policji zeznawać jako świadek 
w tematach, które sami nadajemy, a to drzewa wycięte, a to że lampy postawione na 
Pękanino, a to że szpital zadłużony i coś tam jeszcze, a to czy Starosta na pewno pytał 
samorządców czy pomogą szpitalowi. I tak po kolei. Policjant siedzi i w pokoju jest pełno 
dokumentów, bo Prokuratura zleca, gdyż był donos na Burmistrza i na Starostę.  

Trzech Policjantów siedzi i pisze protokół zeznania. Inni świadkowie też przychodzą. 
To trwa już parę miesięcy. Bardzo dużo dokumentów.  Do tego dobrnęliśmy jako 
społeczeństwo, bo nie chcę oceniać tu nikogo, że każda sprawa ma tysiąc kwitów do 
wszystkiego.  Zanim zacznę  zeznać to jest na początku jest dowód, ileś danych  trzeba 
wpisać na jedną kartkę, na drugą, na dziesiątą zanim zaczniemy rozmowę. To kiedy Policja 
ma czas na normalną pracę? Policja normalna w mieście to powinna robić to co do nich 
należy. 

Radny R. Borkowski – powiedział, że to jest osobny dział prewencja, 
dochodzeniówka. 

Burmistrz – odpowiedział, że nie o to chodzi. Dochodzeniówka powinna zająć się 
tym co jest istotne, aby przykładowo rozpracować gangi narkotykowe czy mafie paliwowe, 
jakieś przekręty itd., czy kombinacje w VAT. To ja rozumiem i niech się operacyjnie tym 
zajmują, ale tak naprawdę drobnymi sprawami się zajmują, m.in. też co Pan tam też donosi 
czy paru innych Panu podobnych i Policjanci mają zajęcia.  

Z drugiej strony Pan ma pretensję, że ich nie ma na ulicy, więc na coś się 
zadecydujmy.  

My wykorzystujemy Prokuraturę i Policję do walki politycznej a później jeszcze 
będziemy ich rozliczać, że ich na ulicy nie ma.  

Radny R. Borkowski – powiedział, Panie Burmistrzu, Pan jest całkowicie w błędzie. 
Dochodzeniówka to jest osobny dział. Jest prewencja i to jest całkiem osobny dział, 
drogówka to jest całkiem osobny dział. Oni są od tego, żeby były te patrole. Dołożyliśmy te 
50.000 zł. a ta prohibicja to był pomysł nie mój, tylko Policji.  

Burmistrz – odpowiedział, że nie mówił teraz o prohibicji, tylko o donosach, które 
piszecie na okrągło.  

Radny R. Borkowski – powiedział, że oni sobie wymyślili, żeby nie jeździć w nocy 
i zadali pytanie co o tym sądzę. Pan Roszkowski napisał, że to jest mój pomysł i to jest 
chore. 

Burmistrz – odpowiedział, że trzeba wiedzieć z czego żyją dziennikarze i proszę o to 
nie mieć pretensji.  

7 
 



Byliśmy w telewizji, Pan i ja. Rozpoznawalni jesteśmy. Był temat. Będzie kolejny inny. Proszę 
z tego nie robić problemu. Widocznie taka dyskusja też powinna się odbyć, bo gdzieś  
parlamentarzyści też próbowali o tym rozmawiać i zabrakło odwagi, żeby o tym 
porozmawiać. Mówię o czym innym, że nasze rzeczy gdzieś tam  próbujemy załatwiać przez 
Policję i ich obciążamy pracą.  

Radny R. Borkowski – powiedział, że złożył wniosek na Policji w czerwcu, żeby 
zwiększyć ilość patroli szczególnie na ulicy Moniuszki w weekend. 

 Burmistrz – odpowiedział, że prosi aby wyprostować swoje oczekiwania. To nie jest 
państwo policyjne. To tylko kwestia tego gdzie są rodzice młodzieży z pierwszej, drugiej 
klasy gimnazjum, która o godzinie 200, 300 w nocy chodzi po mieście.   

  Radny J. Sosnowski – zaproponował aby zorganizować spotkanie z Komendantem 
Policji, z Naczelnikiem Ruchu Drogowego.  

Radny J. Turnik – powiedział, że Policjanci są zapraszani na wszelkie spotkania 
jakie są organizowane przez mieszkańców spółdzielni mieszkaniowej, lecz niestety nie znam 
swojego dzielnicowego.  

Burmistrz – odpowiedział, że z jednej strony Policja powinna robić co do niej należy. 
Z drugiej strony rodzicie, wychowawcy powinni robić co do nich należy. Nie da się wszystkim 
obarczać Policji. 

Przewodniczący Komisji – powiedział, że za tym wszystkim musi być totalna 
zmiana prawa. 

  
Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały o zmianie uchwały budżetowej na rok 
2016, głosując: za - 4, przeciw - 0, wstrzymało się  - 1. 

 
ł)  w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Miasta Białogard. 
 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy 
finansowej Miasta Białogard, głosując: za - 4, przeciw - 0, wstrzymało się - 1. 

 
 
Ad 3. Omówienie realizacji budżetu Miasta za I półrocze 2016 r. 

Skarbnik Miasta – poinformowała, że wpłynęła pozytywna opinia Regionalnej Izby 
Obrachunkowej. Regionalna Izba opiniuje sprawozdanie pod względem prawnym i czy 
zakres i forma przedstawianego sprawozdania jest zgodny z uchwałami, czy może być 
pomocny przy realizowaniu i planowaniu dalszego budżetu na drugie półrocze. 

Wykonanie dochodów i wydatków jest w graniach 50%, czyli praktycznie tyle, jakie 
powinno być.  Dochody są wykonanie w 51,5% a wydatki 48,7%. 
 
Ad 4. Sprawy różne. 
  Radny J. Kwiecień – zapytał o zaawansowanie prac na budowanym basenie? 
  Burmistrz – odpowiedział, że radni będą oglądać basen w środę podczas sesji 
i Przewodniczący Rady planuje wyjazd. 
  Przewodniczący Komisji – powiedział, że szczególnie ważna jest jakość wykonania.  
  Radny R. Borkowski – zapytał o zatrudnienie na basenie ratowników? Czy BOSIR 
będzie ich zatrudniał? 
  Burmistrz – odpowiedział, że tego jeszcze nie wiemy. Badane są dwa warianty, 
ogłoszenie przetargu i wybór firmy zewnętrznej i zatrudnienie przez BOSiR Sp. z o.o. 
Analizujemy koszty, bo Prezes BOSiR jest zwolennikiem ogłoszenia przetargu i wybrania 
firmy zewnętrznej.  
  Radny J. Sosnowski  – zapytał ilu mniej więcej potrzeba ratowników? W jakich 
godzinach będzie czynny basen?  
  Burmistrz – odpowiedział, że planowane jest, aby basen był czynny w godzinach od 
700 do 2200. Aby obsłużyć basen potrzebnych będzie mniej więcej około czternastu osób.  
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  Radny J. Turnik – powiedział, że w imieniu mieszkańców podziękuje członkom 
Komisji, Panu Burmistrzowi i wszystkim, którzy przyczynili się do tego, że na osiedlu 
Kochanowskiego powstała siłownia na otwartej przestrzeni. Ta siłownia ma obłożenie. 
Mieszkańcy są szczęśliwi. Mieszkanki w wieku sześćdziesięciu, osiemdziesięciu lat 
przychodzą na siłownię dwa razy dziennie.   
  Burmistrz – odpowiedział, że należy robić dla mieszkańców takie rzeczy. Często 
spieramy się o wielkie, strategiczne rzeczy. Ludzie oczekują właśnie takie drobiazgów, które 
im poprawią jakość życia. 
 
Ad 5. Zamknięcie posiedzenia. 
  Po wyczerpaniu porządku obrad Komisji o godzinie 1435 M. Kopczyński 
Przewodniczący Komisji  zakończył posiedzenie Komisji Edukacji, Kultury i Spraw 
Społecznych Rady Miejskiej Białogardu. 
protokołowała: Joanna Kamińska 

                                                                                              Przewodniczący  Komisji                      
                                                                                          
                                                                                                    Marek Kopczyński 
 


